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Op dinsdagavond 9 februari kwamen bewoners en ondernemers bijeen in een digitale meedenkavond voor de 
Omgevingsvisie van de gemeente Bunschoten. Deze eerste meedenkavond ging over allerlei onderwerpen 
binnen het thema ‘Wonen in Bunschoten’. Tijdens de bijeenkomst praatten de inwoners mee over de 
toekomst van de gemeente aan de hand van een aantal thema’s. Deze input wordt gebruikt om de 
Omgevingsvisie voor de gehele gemeente Bunschoten te maken.  
 
Avondvoorzitter Laura Neijenhuis opende de avond met een inleiding over de avond waarin ook een aantal 
spelregels voor een digitale bijeenkomst zijn gedeeld. Wethouder Huig van Barneveld heette iedere deelnemer 
welkom en stipte kort aan waar het deze avond over zou gaan. Daarna volgde een algemene uitleg over de 
Omgevingswet en de rol van Omgevingsvisie door Laura.  
 
De enthousiaste spreker deze avond was Paul Sneep, hij nam de deelnemers mee vanuit zijn rol als bestuurder 
bij Zorg- en Wooncentrum De Haven in de gemeente Bunschoten. Hij vertelde een verhaal over de verandering 
die het Zorg- en Wooncentrum de afgelopen jaren heeft meegemaakt en vertelde over de opgave voor de 
toekomst. 
 
Na dit plenaire deel was het tijd voor de deelnemers om aan de slag te gaan. Zij schoven digitaal aan bij 
thematafels: ‘Gezond wonen in Bunschoten’, ‘Veilig en prettig wonen in Bunschoten’ en ‘Een inclusief 
Bunschoten’. Hoe willen we dat ons leefklimaat is in de toekomst? Hoe zorgen we ervoor dat we ook straks 
nog prettig en veilig kunnen wonen in Bunschoten? En hoe zorgen we samen dat we ons allemaal thuis voelen 
in de gemeente? Daar ging het deze avond over. Deze inbreng wordt gebruikt door de gemeente Bunschoten 
om de Omgevingsvisie op te stellen. Hieronder volgt een verslag van de belangrijkste punten die op tafel zijn 
gekomen, gesorteerd per thema.   

Gezond wonen in Bunschoten 
 

• Groen, ruimte en natuur vinden de meeste deelnemers belangrijk voor de leefbaarheid in de 
gemeente. Wat groen is, moet groen blijven! Ook is er nog ruimte om meer groen te creëren, groene 
straten worden gewaardeerd.   

• Ook de groene polder wordt als belangrijk aangemerkt voor een gezonde leefomgeving. Mensen lopen 
nu makkelijk de polder in. Dit is een kernkwaliteit van de gemeente. 

• Er wordt geopperd dat een gezonde leefomgeving voor jong en oud is en dat gemixt wonen dus 
gestimuleerd moet worden, verschillende doelgroepen bij elkaar kunnen elkaar inspireren en 
versterken.  

• Een gezonde leefomgeving is ook elkaar kennen. Elkaar kennen vermeerdert de sociale cohesie in de 
buurt. Om meer ontmoetingsplekken in de buitenruimte te realiseren wordt het idee geopperd om 
gebruik te maken van schoolpleinen. Dit kan ook gebruikt worden om buiten spelen en sporten te 
stimuleren. 
 

• Drugs- en alcoholgebruik wordt benoemd als knelpunt voor dit thema.  

• Het rustige karakter van het dorp wordt genoemd als prettig voor een gezonde leefomgeving. 

• Deelnemers hebben liever niet dat het dorp wordt volgebouwd. De woningbouwopgave moet niet ten 
koste gaan van het open landschap.  

• Zorgen bij dit thema gaan ook over de kwaliteit van de lucht: de fabrieken zorgen voor uitstoot en 
stankoverlast. 
 

• De groene omgeving is prettig om in te bewegen. Vanwege de weilanden zijn de wegen echter vrij 
lang. Meerdere deelnemers geven aan graag meer wandelpaden en wandelcircuits te zien in de 
gemeente, om kleinere rondjes te kunnen maken. De klompenpaden zijn een goed voorbeeld van wat 
prettig is, maar er ontbreken nog verbindingen tussen stukken. 
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• Het wandelen en bewegen in de gemeente kan verder gestimuleerd worden door meer bankjes langs 
de bestaande wandelroutes aan te leggen. Ook het schoonhouden van dit soort plekken (voornamelijk 
in gebieden waar honden uitgelaten worden) vinden de deelnemers belangrijk. 

• Het merendeel van de deelnemers is het ermee eens dat er meer ruimte moet zijn voor kinderen om 
buiten te kunnen spelen. Er zijn nu al genoeg kunstgrasveldjes. Voor de allerkleinsten kunnen volgens 
de deelnemers er nog wat meer speelgelegenheden aangelegd worden. 
 

• Een aantal van de aanwezige deelnemers ondervindt wel eens overlast van geluid of geur. Een schone 
en frisse lucht wordt door de deelnemers gezien als essentieel voor de gezondheid, daar moet de 
gemeente op inzetten. Van de gemeente wordt een actieve rol verwacht om milieunormen te 
handhaven bij bedrijven. 

• Bij aankoop of huur van een woning kan beter worden gecommuniceerd dat er in de wijk 
stankoverlast is.  

 

Veilig en prettig wonen in Bunschoten 
 

• De deelnemers vinden het prettig dat zij hun buurt goed kennen. Er is veel betrokkenheid vanuit de 
buurt. Zij geven overwegend aan dat zij zich over het algemeen veilig voelen in hun buurt. 

• Uitgaanspubliek (met name de hoeveelheid fietsen) in het centrum zorgt voor een rommelig centrum, 
dat is een aandachtspunt voor sommige deelnemers. 

• Groenvoorziening wordt door meerdere aanwezigen belangrijk gevonden. Naast bomen worden ook 
parken, pluktuinen of ‘gewone’ groenperkjes als alternatief genoemd voor de vele bestrating in het 
dorp. De deelnemers geven aan het jammer te vinden dat er steeds minder groen is. 
 

• Een punt van aandacht is het gegeven dat bebouwing zich erg dicht op elkaar bevindt. Vooral in de 
nieuwbouwwijken worden woningen dicht op elkaar gebouwd. Net als bij de thematafel Gezond 
wonen in Bunschoten hebben de deelnemers de wens openheid te behouden in het dorp. 

• Parkeervoorziening is een knelpunt voor dit thema. Er is een groeiende behoefte naar 
parkeergelegenheid. Sommige aanwezigen zien de gemeente juist liever inzetten op het stimuleren 
van alternatieven voor de auto. 

• Deelnemers geven aan dat enkele wandelroutes zijn nu niet veilig zijn. Op sommige plekken in de 
gemeente kan gemotoriseerd verkeer beter gescheiden worden van langzaam verkeer (zoals 
voetgangers en fietsers).  

• Ook geeft men aan dat er voldoende veilige stoepen voor gebruikers met rollators of rolstoelen moet 
zijn om de inclusiviteit van de gemeente te vergroten (zie thema Een inclusief Bunschoten). 
 

• De voorzieningen die in de gemeente aanwezig zijn worden overwegend als positief bestempeld.  

• Een deelnemer vindt het jammer dat er geen VWO aangeboden wordt in Bunschoten, kinderen 
kunnen hun middelbare school dan niet afmaken binnen het dorp. 

• Voor ouderen en mensen die minder goed ter been zijn zou het fijn zijn als er een toegankelijke route 
wordt gemaakt richting de faciliteiten. Voor ouderen of alleenstaanden zou het ook fijn zijn om 
ontmoetingsplekken te realiseren, wellicht door hofjes te bouwen met beschikbare zorg op maat voor 
deze doelgroep. 
 

• De meeste deelnemers zijn van mening dat er onvoldoende betaalbare woningen zijn. Appartementen 
en nieuwbouw zijn voor starters te duur. Het liefst is er voor alle doelgroepen een fijn plekje met 
genoeg ruimte en groen in de omgeving. Doorstroming is daarvoor wel belangrijk.  

• Ook in de sociale huursector zijn er weinig woningen en zijn er lange wachttijden. Dit is een 
aandachtspunt voor de toekomst. 

• Gespikkeld wonen (ouderen en jongeren gezamenlijk huisvesten) wordt geopperd als idee. Zo wordt 
probleem van startende jongeren opgelost en houdt het ouderen vitaal. Eenzelfde idee wordt 
geopperd voor jongeren met een probleemverleden: laat hen wonen naast jongeren die zonder 
problemen zijn opgegroeid. 
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Een inclusief Bunschoten 
 

• Inclusief zijn als gemeente betekent ook je inzetten voor mensen met een beperking. Er kan meer 

gedaan worden om ook die mensen te betrekken in het sociale leven, bijvoorbeeld voor sportclubs of 

op een andere plek. Het organiseren van activiteiten zou niet gescheiden moeten zijn maar juist 

inclusief. 

• De deelnemers gaven aan dat met name de openbare ruimte nog inclusiever gemaakt kan worden. 

Vooral het plaatsen van bankjes waar mensen kunnen uitrusten wordt genoemd als verbeterpunt. Ook 

zouden er trottoirs en stoepen in wijken moeten worden aangelegd waar dit nu niet aanwezig is. Een 

controle op de toegankelijkheid van wandelpaden wordt ook als tip gegeven door de deelnemers. 

 

• Volgens de deelnemers is er sociale cohesie in de buurt. Vooral de kerkelijke gemeenschappen zijn 

hecht. Men is ook verbonden met Whatsapp Buurtpreventie. Bewoners weten elkaar te vinden 

wanneer dit nodig is. 

• Om de sociale cohesie in het dorp verder te verbeteren kan de gemeente inzetten op het beter 

benutten van bestaande ontmoetingsfuncties, zoals ruimtes van de kerk of woon-zorg instellingen.  

• Huisartsen die visite rijden worden gewaardeerd en moeten behouden blijven. 

 

• De basisvoorzieningen worden gewaardeerd door de deelnemers. Op het gebied van winkels en 
openbaar vervoer is iedereen redelijk tevreden.  

• Een gemeentelijk kunstcentrum wordt geopperd als idee voor de toekomst, dat is er nu nog niet. 
Deelnemers stellen voor dit mee te nemen in ontwikkelingen die al in gang zijn gezet. 

• Een ander idee dat naar voren komt is het realiseren van een multifunctionele zaal die breed inzetbaar 
is of als ontmoetingsplek kan dienen. 

 

• De woningopgave is ook hier door deelnemers benoemd als uitdaging voor de toekomst. Een 

overweging die hierbij genoemd werd was om niet alleen voor de inwoners van het dorp te gaan 

bouwen, maar ook voor mensen van buitenaf om zo mee te werken aan het landelijk woning tekort.  

• Een aantal deelnemers vindt dat bewoners die een zorgtraject hebben doorlopen nu vrij snel de 

maatschappij ingaan zonder begeleiding. Dat kan wel eens leiden tot nare situaties omdat diegene 

niet altijd goed weten hoe ze voor zichzelf en hun woning en omgeving moeten zorgen. Een 

woonvorm waarin begeleiding geboden wordt naar zelfstandigheid zou daarom een goed idee zijn. 

• Er is volgens de deelnemers niet één woonvorm waar extra op ingezet moet worden, als er maar 

aandacht is voor startende inwoners of mensen met een beperking die een fijne plek kunnen krijgen 

om te wonen.   

 
We kijken terug op een geslaagde eerste meedenkavond. Wij bedanken de tafelhosts voor hun inzet om de 
avond en wethouder Huig van Barneveld en Paul Sneep voor hun inspirerende verhalen over de toekomst van 
de Omgevingsvisie. Tenslotte bedankt aan alle aanwezigen voor hun digitale deelname.  


